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Burduja (MFP): România, în fata celei mai mari oportunitati de dezvoltare din

ultimii 30 de ani

România este în fata celei mai mari oportunitati de dezvoltare din  ultimii 30 de ani, iar sumele care vin de

la Uniunea Europeana (UE)  "sunt realmente coplesitoare", a declarat, marti, într-o dezbatere de 

specialitate, Sebastian Burduja, secretar de stat în Ministerul  Finantelor Publice (MFP). 

"România este în fata celei mai mari oportunitati de dezvoltare din  ultimii 30 de ani. Sumele care vin înspre noi

sunt realmente  coplesitoare. Prin capacitatea administrativa pe care o avem trebuie sa  ne miscam super bine sa

putem sa tragem aceste sume. Avem cadrul  financiar multianual european 2021 - 2027, programele operationale 

aferente. Avem Programul Next Generation la nivel european, de  relansare, unde vor fi zeci de miliarde pe care

România va trebui sa le  traga foarte repede. 70% din suma va trebui angajata în primii doi ani,  pâna în 2022.

Avem Green Deal, Pactul Ecologic European pe care România,  într-un gest de mare curaj, si l-a asumat si dupa

declansarea  pandemiei. Mai avem Just Transition Mechanism, prin care se vor finantat  exact genul de investitii si

trebuie sa avem grija sa nu existe  suprapuneri. O parte dintre problemele României din trecut au rezultat  din

suprapunerea diverselor programe de finantare", a spus Burduja.

Acesta a adaugat ca se asteapta la alocarea de fonduri generoase în  cadrul Just Transition Mechanism, iar

România trebuie sa aiba grija sa  vina "în complementaritate cu schemele europene si schemele de la  buget".

"(...) trebuie sa avem grija sa venim în complementaritate cu schemele  europene, schemele de la buget, cum este

Schema 807 sau 332, si sa  mergem împreuna. Sigur, în sine, o serie de domenii nu sunt eligibile pe  aceste scheme

si asta e reglat pe nivel european, inclusiv prin prisma  criteriilor de mediu. Pentru economia circulara, eu ma

astept sa fie  fonduri generoase de Just Transition Mechanism. Ceea ce am încercat sa  facem este sa tinem usa larg

deschisa la Ministerul Finantelor Publice.  Orice investitor are o întrebare sau îsi doreste sa aplice sau este în 

proces de aplicare si mai are o nelamurire are usa larg deschisa. Echipa  tehnica condusa de doamna Avram (Irina

Avram, director general al  Directiei Generale Ajutor de Stat, n.r.) si la mine oricând. Este o  abordare diferita si

avem toata deschiderea si am tot interesul sa  angajam acesti bani despre care am vorbit", a subliniat oficialul

MFP.

EY România a organizat, marti, webinarul cu tema "Masuri de sprijin de  natura ajutorului de stat pentru relansarea

economiei românesti în  contextul crizei COVID-19".
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